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تشکیل پرونده قضایی 
برای حریق امامزاده ابراهیم شفت

دادستان عمومی  و انقلاب شهرستان شفت از تشکیل پرونده قضایی برای حریق 
شب گذشته بازارچه امامزاده ابراهیم شفت خبر داد.

به گزارش ایلنا، علی اصغر چگینی دادستان عمومی و انقلاب شهرستان شفت 
پس از بازدید میدانی از بازارچه امامزاده ابراهیم شفت اظهار داشت: آتش سوزی 
بازارچه امامزاده ابراهیم شفت از ساعت ۱۲ شب ۱۳ اردیبهشت آغاز شد و ده ها 

واحد مسکونی و تجاری به طور کامل در آتش سوختند.
 وی در پایان گفت: ضمن تشکیل پرونده قضایی، دستور تحقیقات در راستای 
کشف علت حریق صادر شده و علت حریق پس اعلام نظر کارشناسان متخصص 

امر مشخص خواهد شد.

دستگیری ۴ متهم اصلی پرونده مفقودی یسنا
دادســتان عمومی  و انقلاب شهرســتان کلاله استان گلســتان از شناسایی و 

دستگیری عوامل اصلی ربایش کودک کلاله ای خبر داد.
به گزارش ایلنا، ســیدجواد میردوستی با اشــاره به دستگیری متهمان اصلی 
ربایش یسنا کودک کلاله ای، گفت: متهمان ۴ مرد هستند که یکی از آن ها پس 

از بازجویی با صدور قرار بازداشت موقت، راهی زندان شد.
وی افزود: ۳ متهم دیگر این پرونده فعلا در پلیس آگاهی برای بازجویی تحت 
نظر هســتند و پس از تکمیل تحقیقات در مــورد آن ها تصمیم قانونی اتخاذ 
خواهد شــد. دادستان کلاله تصریح کرد: بعضی از افراد بازداشتی جزء افرادی 
هستند که پیش از پیدا شدن یسنا، با دستور بازپرس پرونده به عنوان مظنون 

به پلیس آگاهی احضار شده بودند.
وی تاکید کــرد: انگیزه متهمان از ربودن این کودک پس از تکمیل تحقیقات 
اطلاع رسانی خواهد شد. بر اساس گزارش سایت میزان، یسنا کودک کلاله ای 
بود که یکشــنبه هفته گذشته مفقود شــد و پس از چند روز جست وجو روز 

پنجشنبه ۱۳ اردیبهشت در سلامت کامل پیدا شد.

عدلیه

کنایه آذری جهرمی  به مالک شریعتی
وزیر ارتباطات دولت دوازدهم گفت: امنیتی ها مثل شــما دهن لق نیستند که 
برای توجیه عملکرد اربابشــان در شهرداری، دست به افشای وجود مصوبه ای 

سرّی در شورای عالی امنیت ملی بزنند.
به گزارش ایلنا، محمدجواد آذری جهرمی  در پاســخ به توییت مالک شریعتی 
نوشــت: بابک زنجانی هم یک تراســتی بود... کینه امثال آقای شــریعتی از 
امنیتی ها قابل درک است، اما یک جمله سربسته عرض می کنم و می گذرم تا 
نگران آبرویشان نباشند، امنیتی ها مثل شما دهن لق نیستند که برای توجیه 
عملکرد اربابشان در شهرداری، دست به افشای وجود مصوبه ای سرّی در شورای 

عالی امنیت ملی بزنند.«

پشیمانی وزرا از حضور در دولت
فعال سیاســی اصولگرا نوشــت:  جمع کوچکی از وزرا هم پشــیمان از حضور 
در دولت، لحظه شــماری می کنند تا دولت تمام شود! محمد مهاجری، فعال 
سیاسی اصولگرا در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:  بعضی مدیران دولت رئیسی 
نقش شاه سلطان حســین صفوی را بازی می کنند و با آمارهای قلابی، دل خود 
و رئیس جمهور را خوش می کنند.  عده ای هم در پســت های  اقتصادی با ایفای 
نقش  محمود افغان مملکت را ویران می کنند.  جمع کوچکی از وزرا هم پشیمان 

از حضور در دولت، لحظه شماری می کنند تا دولت تمام شود! 

کنایه ضرغامی  به برخورد تند آمران حجاب
ضرغامی  با انتشار عکســی از علی مطهری در کنار مادرش، به سالگرد شهید 
مطهری واکنش نشان داد. عزت الله ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی درباره سالگرد شهادت شهید مطهری در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشــت:  سالگرد مطهری به سکوت گذشت،  مطهری اثر خنثی ندارد، همه اش 
نیاز روز است.  به همین دلیل دائما درحال مطالعه و تحقیق بود، تا حرف سبک 
نزند، می گفت اســاس دین »محبت«است.  »هل الدین الاالحب.«  امروز برخی 

آمران جز »هل الدین الاالبغض« نمیشناسند!  گسل، عمیق است.

رحمت اله بیگدلی خطاب به احمد خاتمی:
آقای خاتمی! چه کسی گفته شما بهشتی هستید؟

فعال سیاســی اصلاح طلب در توئیتی خطاب به احمد خاتمی نوشت: نه کلید 
بهشــت در دست شماست و نه شــما در ادعای ایستادن در مقابل ناهنجاری 

صادقید.
رحمت الــه بیگدلی، فعال سیاســی اصلاح طلب به ســخنان احمد خاتمی که 
گفته بود » به زور کسی را به بهشت نمی بریم اما جلوی ناهنجاری ها خواهیم 
ایســتاد«، واکنش نشان داد و در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:  آقای خاتمی، 

چه کسی گفته شما بهشتی هستید و کلید بهشت در دست شماست؟
نه کلید بهشــت در دست شماســت و نه شما در ادعای ایســتادن در مقابل 

ناهنجاری صادقید، اگر صادقید: 
۱. در مقابل تخلف هزار میلیاردی کاظم صدیقی بایستید و شفاف سازی کنید!

۲. در مقابل فساد سه و نیم میلیارد دلاری چای دبش در دولت رئیسی بایستید 
و شفاف سازی کنید!

۳. در باره پرونده بابک زنجانی شفاف سازی کنید و بگویید: چه کسی به او مجوز 
فروش نفت داد، چه کســی او را پشتیبانی کرد و تکلیف دو میلیارد و هفتصد 

میلیون دلار بدهی او چه شد؟!
۴. خواهان رسیدگی به پرونده باندی شوید که با لغو یک جانبه قرارداد کرسنت 
بیش از ۱۰۰ میلیارد دلار خســارت زدند و باعث محکومیت دو میلیارد دلاری 

ایران در دادگاه لاهه شدند؟
۵. در مقابل تورم و گرانی که دمار از روزگار مردم درآورده اســت بایســتید و 

عوامل آن را به مردم معرفی کنید!

کنایه جعفر زاده ایمن آبادی به قالیباف
نماینــده ادوار مجلس شــورای اســلامی  بــه توضیحاتی دربــاره آمار مرکز 
پژوهش هــای مجلس و نقش مدیریت قالیبــاف پرداخت. غلامعلی جعفرزاده 
ایمن آبادی، نماینده ادوار مجلس شــورای اسلامی در صفحه شخصی خود در 

شبکه اجتماعی ایکس نوشت:
 با نزدیک شــدن به تشــکیل مجلس ۱۲ دو مجموعه زیر نظر مجلس )مرکز 
پژوهشها و  دیوان محاسبات ( احساس آزادگی بیشتری کرده و گزارشات متنوع 

و کارشناسی واقعی از عملکرد   دولت تردمیلی۱۳  ارائه کرده اند. 
اینجانب نیز از بخشــی از آنها، در مصاحبه هایم اســتفاده کرده ام که دولت را 

عصبانی کرده است.  
 این گزارشــات که کماکان با ملاحظاتی تهیه شــده بخشی از   واقعیت عینی    
جامعه  و سفره های کوچک شــده مردم  و بیانگر ضعف شدید دولت در اجرا و 
خلاف گویی های دولت و عدم صداقتشــان با مردم است  نتیجه می گیریم: هر 

کسی به جز   قالیباف   رئیس مجلس  شود کشور شفاف تر اداره می شود.   

سوشیال

دعوا شانا و امنا بر سر یک کاندیدا
مهدی شریفیان که در دور اول انتخابات مجلس در لیست شورای ائتلاف حضور 

داشت در دور دوم انتخابات خود را متعهد به امنا دانسته است.
به گزارش خبرآنلاین، طی روزهای اخیر لیست های انتخاباتی اصولگرایان یکی 
بعد از دیگری رونمایی شــده است. لیست هایی که نقطه اشتراکات آنها گاهی 
زیاد و گاهی حداقلی بوده است. براساس آخرین خبری که در برخی کانال ها و 
رسانه های اصولگرا منتشر شده است، مهدی شریفیان که دور اول انتخابات با 
حضور در لیست شانا از ورود به مجلس جا مانده و به مرحله دوم رسیده بود، در 

دور دوم انتخابات هم در لیست شانا - پایداری حضور دارد هم در لیست امنا.
نکته عجیب آنجاســت که بنا به گفته ســیدنظام الدین موســوی از اعضای 
تشکیلات انتخاباتی امنا، مهدی شریفیان رسما اعلام کرده که خود را متعهد به 
رویکردهای امناء در مجلس آینده می داند و به این ترتیب راه خود را از شورای 

ائتلاف جدا کرده است.

احزاب

عزم پایداری ها 
برای کلید زدن طرح صیانت

رشیدی کوچی از احتمال فعال شدن طرح صیانت جدید 
در مجلس آینده روایت کرد.

جلال رشــیدی کوچی، نماینده مرودشــت، در گفت وگو 
با خبرگزاری خبرآنلایــن، درباره طرح صیانت بیان کرد: 
»فکــر نمی کنم این طرح به مجلــس برگردد، زیرا طرح 
صیانت از دســتور کار خارج شــده و وقت برای بررسی 

مجدد نیست.«
وی دربــاره احتمــال کلیدخوردن دوبــاره این طرح در 
مجلــس دوازدهم گفت: »با توجه بــه مصاحبه برخی از 
منتخبان جدید مجلس ذیل مجموعه جبهه پایداری، به 
نظر می رســد که عزمشــان برای کلید زدن این طرح در 
مجلس آینده جزم اســت و این اتفاق قریب الوقوع است. 
امیدوارم که نگاه اکثریت مجلس به ســمت مردم باشد و 

اجازه ندهند این اتفاق بی افتد.« 
عضو کمیســیون شــوراها دربــاره اظهــارات برخی از 
نمایندگان مبنی بر سفارش شدن طرح صیانت از بیرون 
از مجلس گفت: »همان هایی که بیرون از مجلس بودند، 
در ایــن دوره به داخل مجلس آمدند.« وی با اشــاره به 
احتمال زد و بند قالیباف با پایداری ها درباره طرح صیانت، 
خاطرنشــان کرد: »من یک حدس و پیش بینی داشــتم، 

امیدوارم این اتفاق نیفتد.« 
رشیدی کوچی با اشــاره به اظهارات عنابستانی که گفته 
بود » بیشــترین ظلم را آقای رشیدی کوچی، به مجلس 
و کشور و نظام جمهوری اســلامی کرد. او به دروغ طرح 
صیانــت را طرح فیلترینگ عنــوان کرد در حالی که این 
طرح دقیقا نقطه مقابــل فیلترینگ بود.«؛ گفت: واکنش 
خاصی ندارم اما ایشــان با زمانی که به گوش سرباز راهور 

زد، بیشترین ظلم را به همه کردند. 
مــن بند بند این طــرح را مطالعه کــردم و اگر مطالعه 
نداشتم نمی توانستم در تلویزیون بحث و مناظره کنم. وی 
افزود: طرح صیانت از آرزوهای آقای عنابســتانی بود، اما 
بهتر است ایشان درباره مسائلی که اطلاع ندارند اظهارنظر 

نکنند.

رئیس کمیسیون شورا های مجلس:
آرای نمایندگان 

باید در دسترس عموم قرار گیرد
محمــد صالــح جــوکار، رئیس کمیســیون شــورا ها و 
امورداخلی کشــور در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
قانون »شــفافیت قوای سه گانه« موظف می کند که همه 
اطلاعات و داده ها، بــه جز موارد مربوط به امنیت ملی و 

منافع اقتصادی، در دسترس عموم قرار گیرد.
محمد صالح جوکار، رئیس کمیسیون شورا ها و امورداخلی 
کشور در مجلس شــورای اسلامی گفت: قانون »شفافیت 
قوای سه گانه« موظف می کند که همه اطلاعات و داده ها، 
بــه جز موارد مربوط به امنیت ملی و منافع اقتصادی، در 

دسترس عموم قرار گیرد.
وی افزود: تشــکیل کارگروهی برای تشــخیص اطلاعات 
قابل انتشار یک کارگروه به جای شورای عالی امنیت ملی 
تشکیل می شود تا در مورد انتشار یا عدم انتشار اطلاعات 

توسط دستگاه ها تصمیم گیری کند.
جوکار اظهار داشــت: با توافق مجلس و شورای نگهبان، 
ابهامات مربوط به مصالح عالــی نظام و ترکیب کارگروه 
رفع شد. وی افزود: این قانون به مطالبات دیرینه مردم و 
جوانان برای شفافیت پاسخ می دهد و از سوی نمایندگان 

مجلس نیز با رای بالا به تصویب رسید.
جوکار ابراز داشــت: بــا رفع ایرادات، انتظــار می رود که 
شورای نگهبان نیز این قانون را تایید کند و زمینه اجرای 
آن فراهم شــود. رئیس کمیسیون شــورا ها و امورداخلی 
کشور در مجلس شورای اســلامی تاکید کرد : طبق این 
قانون، آراء نمایندگان، دارایی های مجلس، دولت و سایر 
نهاد ها و همچنین آراء شورا ها و کمیسیون ها باید به طور 

شفاف در دسترس عموم قرار گیرد.

فداحسین مالکی مطرح کرد
زجر مردم سیستان و بلوچستان

 از احساس عدم امنیت
نماینده مردم سیســتان و بلوچستان گفت: ما حتما باید 
به کمبودهــا و تنگناهایی که نیروهــای امنیتی فراجا و 
مرزبانان عزیز ما در اســتان دارنــد توجه کنیم. اگر الان 
شــرایط فعلی اســتان را بخواهید بدانید، شرایط خوبی 

نیست. مردم نگران هستند. 
مردم علاوه بر اینکه نگران امنیت هســتند، احساس  عدم 
امنیت بیشتر زجرشــان می دهد. در طول یک ماه حدود 
۲۸-۲۹ نفر فقط در حوزه سیســتان شــهید دادیم و در 
حوزه بلوچستان هم همین طور،  تعدادی شهید دادیم. از 

این بابت حتما باید اقداماتی صورت گیرد.
به گزارش ایلنا، فداحسین مالکی نماینده مردم سیستان 
و بلوچســتان و عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره هدف حملات 
تروریستی قرار گرفته سیستان و بلوچستان گفت: استان 
سیســتان و بلوچستان استانی اســت که با دو کشور که 
خودشــان به گونه ای مشــکلات خاص خودشان را دارند 
هم مرز اســت. از مسیر دریا با کشــورهای حوزه خلیج 
فارس هم مرز مشترک دارد. طی سفری که با هیأت های 
مختلف به پاکستان داشتیم، ارزیابی مان  این بود که باید 
با مقامات پاکســتانی نســبت به مرز مشترکی که داریم 

اقدامات و عملیات مشترکی انجام دهیم. 
وی افزود: اما با این وجود سیستان و بلوچستان مؤلفه های 
مختلفی دارد؛ یکی  از آنها مرز اســت. دیگری کشورهای 
همســایه است که باید عملیات مشــترک در آن صورت 
بگیرد. دوم این است که دولت باید نگاه استراتژیک به این 
منطقه داشــته باشد و از نظر امکانات، تجهیزات و توسعه 

استان ها اقداماتی انجام دهد. 
طبق تعاریفی که مقامات ارشد نظام و خودمان از سیستان 
و بلوچستان داریم این است که توسعه این استان باید در 

اولویت اول قرار بگیرد.
مالکــی تصریح کــرد: نکته بعدی آنکه مــا حتما باید به 
کمبودهــا و تنگناهایی کــه نیروهای امنیتــی فراجا و 
مرزبانان عزیز ما در اســتان دارنــد توجه کنیم. اگر الان 
شــرایط فعلی اســتان را بخواهید بدانید، شرایط خوبی 

نیست. مردم نگران هستند. 
علاوه بر اینکه مردم نگران امنیت هســتند، احساس  عدم 
امنیت بیشــتر مردم را زجر می دهــد. در طول یک ماه 
حدود ۲۸-۲۹ نفر فقط در حوزه سیستان شهید دادیم و 
در حوزه بلوچستان هم همین طور،  تعدادی شهید دادیم. 

از این بابت حتما باید این اقدام صورت گیرد.
وی گفت: از طرفی انتظار ما از بزرگان، نخبگان اســتان 
و کســانی که در شمال و جنوب استان تریبون در دست 
دارند این اســت که به گونه ای حرکت نکنند که امنیت، 
وحدت و همدلی مردم زیرسوال برود و آسیب ببیند. این 

الفت و برادری نباید زیرسوال برود.

مجلس

»مجلس بی خاصیت شــده اســت«، 
هســتند«،  کاره  هیچ  »نماینــدگان 
»تنــدروی تمام نمی شــود« و... اینها 
عباراتی که مصطفی  هاشمی طبا، معاون 
دولت اصلاحات درباره عملکرد مجلس 
یازدهم به کار می برد و می گوید مجلس 
دوازدهم هم با همین دست فرمان پیش 

می رود.
به گزارش خبر آنلاین، مصطفی هاشمی طبا 
به خطر قدرت گرفتن تندروها اشاره می کند 
و می گوید آنها به بهانه دفاع از اسلام برخلاف 
قرآن و شرع عمل می کنند کما اینکه پناهیان 
در سحر ماه رمضان این اقدام را انجام داد و 

اظهارات خلاف واقع در مورد پیامبر گفت.
گفتگــوی  مشــروح  ادامــه  در 
دولت  رئیس  معاون  مصطفی هاشــمی طبا، 

اصلاحات را می خوانید:
آقای هاشمی طبا! به نظر می رسد مجلس 
دوازدهم، مجلســی بدون فراکسیون 
اکثریت باشــد، این از نگاه شما مثبت 
پارلمان  متوجه  را  آسیب هایی  یا  است 

می کند؟
نــدارد،  حُســنی  خــود مجلــس هیــچ 
فراکســیون هایش هــم به همیــن ترتیب. 
مجلــس هیچ خاصیتی نــدارد، در حقیقت 
مجلســی با این تعــداد آراء و افرادی که در 
عرصــه رقابــت انتخابات مجلس شــرکت 
کردند، بدون هدف هستند، مشکلات کشور 
را نمی شناســند و همگی وعده های بی خود 
به موکیلن خود دادند، طبیعی اســت که به 
جایی نمی  رسد و مانند همین مجلس فعلی 
می شــود. به این معنی که مجلس یازدهم 
برای کشــور چه اقدامی انجام داد؟ مجلس 
دوزادهم با فراکســیون هایش هم به همین 
صورت است، یعنی به هر شکلی می خواهد 

باشــد در پایان هیچ اســت چرا که مجلس 
خودش را هیچ کاره می داند. با اینکه گفتند 
مجلــس در رأس امور اما خود مجلســی ها 
می گویند ما هیچ کاره هســتیم، وقتی خود 
مجلســی ها می گویند ما هیچ کاره هستیم، 

احساس مسئولیت هم نمی کنند.
تا چه  خطر حضور تندورها در مجلس 

اندازه محسوس است؟
قرآن می گوید مسلمانان امت وسط هستند، 
یعنی دو سر یک قضیه نیستند نه افراطی و 
نه تفریطی هســتند را که اینها منافع مردم 
را درک نمی کننــد و اگر هم بتوانند دین را 
وارونه جلوه می دهنــد و برخی از متفکرین 
و رهبــران آنها قــرآن را تحریف می کنند و 
خلاف قرآن حرف می زنند چنانچه در سحر 
ماه رمضان خلاف متــن صریح قرآن حرف 
می زنند، اینها که خودشان چنین شرایطی 
دارند، مشخص اســت که می خواهند برای 

کشور چه اقدامی انجام دهند.
مانند آنچه از سوی یکی از روحانیون در 

آنتن زنده تلویزیون شنیدیم و ...
دروغ بســتن به پیامبر حد بسیار شدیدی 
دارد، کما اینکــه خداوند به پیامبر می گوید 
اگر خوش خلــق نبودی مــردم از اطرافت 
پراکنده می شدند، اما اینها می گویند پیامبر 
گوشــت تلخ بوده و کســی را برای خودش 
نگه نداشت. اینکه خلاف بیّن و صریح قرآن 
است و یا حرف های دیگری که از طریق آن 
می خواهند خشونت را تبلیغ کنند و بگویند 
پیامبر خشن و بداخلاق بوده پس خشونت 
و بداخلاقی در ذات پیامبر اســت، در نتیجه 
همه باید همینطور باشند. واقعیت این است 
که اینها می خواهند تئوری خشونت را ترویج 

دهند و بگویند فرمان خدا است.
کجا فرمان خدا این است؟ خداوند به پیامبر 

َّکَ لعََلـَـیٰ خُلُقٍ عَظِیمٖ، مردم به  می گوید وَإنِ
خاطر خلــق پیامبر اطراف او جذب شــده 
بودنــد و اقتــدار واقعــی و از طریق اخلاق 
داشــتند، اما آقایان می خواهند از طریق زور 
اقتدار داشــته باشــند، انجام بدهند اما در 
نهایت همه می خواهیم بــه گور برویم کما 
اینکه فرعون و قارون هم زیر خاک می روند، 
اما آنچه می ماند پیامبر با خلق عظیم است 

که خداوند در قرآن تصریح کرده است.
این تفکر تندرو در مجلس که شاخصه 
آن افرادی نظیر رســایی و ثابتی و ... 
هستند، چه مضراتی برای مجلس دارد؟
اینهــا می خواهند خشــونت را تبلیغ کنند، 
اما کور خوانده اند و مــردم ایران زیربار این 
حرف ها نمی روند. مردم امام خمینی را قبول 
داشــتند چون گفت رأی، رأی مردم است، 
مردم ولی نعمت ما هســتند. لذا مردم ایران 
نشان دادند که امکان دارد تا حدودی تحمل 
کنند، اما باز هم اینها برای خودشان تئوری 

دارند.
اگر اصولگرایــان تندرو مثلا جایگزین 
قالیباف در کرســی ریاســت مجلس 

شوند، چه عواقبی خواهد داشت؟
اینهــا هــم دروغ می گویند و هــم تهمت 
می زنند و هم می گویند که اسلام گفته این 
کار را انجــام بده، لذا ایــن اقدامات را انجام 
می دهند. مگر در تاریخ کم افرادی بودند که 
با این روش ها حاکم شدند، اما در نهایت چه 
سرانجامی داشتند؟ می گویند قارونی که ۴۰ 

خانه گنج داشت، هلاک شد.
وقتی خداوند قرآن را نازل کرده، قطعاً بهتر از 
ما مسائل را مطرح کردند. وقتی خلاف شرع 
و قرآن عمل می کنند، تهمت می زنند، دروغ 
می گویند و بعد هــم می گویند ما به صلاح 
اســلام این کار را انجام دادیم، تکلیفشــان 

روشن اســت. هیتلر و استالین با آن قدرت 
و آن حجم از آدم کشــی ماندند؟ فقط ننگ 

آنها ماند.
در دنیــا همه نــوع آدمی وجــود دارند، در 
حقیقــت نحله های فکــری هیچ وقت تمام 
نمی شوند. برای نمونه هند در حال برگشتن 
به همان هند خشــونت طلب است. در همه 
کشــورها از جمله آمریــکا تندروها حضور 
دارنــد. در حقیقت افراد با توجه به ذاتی که 
دارند، دنبــال آن فکری می رود که با ذاتش 

تطبیق دارد، بنابراین تمام شدنی نیستند.
از آن طرف افرادی که صلح جو و مصلحت خواه 
هســتند، سرنوســت خوبی دارند کمااینکه 
تندروها بر سر میرزاحسن رشدیه، بنیان گذار 
آموزش نوین در ایران، چه بلاهایی آوردند اما 
جریان به نوعی پیش رفت که اندیشه میرزا 
حسن بود و امروز افتخار می کنیم که مدارس 

او را در سراسر کشور احیا کردیم.
از  بعد  اصولگرایان  می گوینــد  برخی 
مجلــس دوازدهم به حاشــیه رانده 

می شوند و ...
هم آنهــا بیخود می گویند اصلاح طلبی تمام 
شده هم اگر کسی بگوید تندوری تمام شده، 
اشتباه می کند، نحله ها و افراد مختلف وجود 
دارند، حتی افرادی گوش خود را بســتند و 
حاضر نیستند حرفی را بشنوند چراکه بر این 

باور هستند به حقیقت دست پیدا کردند.
چشم انداز شما از حضور اصولگرایان در 

مجلس به چه صورت است؟
برخی از اصولگرایان باهم وجه مشترکی پیدا 
کنند، آن زمــان باهم کنار می آیند و برخی 
خیر. از طرف عده دیگری کنار زده می شوند 
کما اینکه بســیاری اصولگــرا بودند و الان 
مغضوب هستند و تندروها به آنها می گویند 
خائــن. در حالی کــه آنها افــراد مخلص و 
متعهد به انقلاب اسلامی و امام هستند، رانده 

می شوند.
به  تندروها  و  رفتار  بر  تذکرات رهبری 
ویژه در حوزه حجاب تأثیرگذار خواهد 

بود؟
فکر می کنم هیچ کدام از تذکرات رهبری را 
گوش نکردند یعنی گوش خــود را بر روی 
برخی موارد بستند، گزینشی گوش می کنند 
برخــی موارد را گوش می کنند بعضی موارد 

را خیر.
و  دولت  روی  بر  تذکرات  فکر می کنید 
به ویژه وزارت کشور تاثیرگذار خواهد 

بود؟
نباید فقط یک طرف قضیه را مشاهده کرد. 
رهبری فرمایشــات مختلفی کردند که همه 
آنها را باید در نظر گرفت، همه دوست دارند 
یک مقدار را گوش کنند و یک مقدار دیگر را 
گوش نکنند اما همه نکات را باید گوش کرد 
اما اشکال آنجا است که اقدام خلاف شرع و 
قانون انجام می دهند، این اشکال دارد. وگرنه 

سخنان رهبری را هم باید گوش کنند.

رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه توجه به امور فرهنگی 
از اولویت های مهم اســت، گفت: در این زمینه نباید 
فقط نیــروی انتظامی در کف خیابــان کار کند بلکه 
همه دستگاه ها حتی شــهرداری ها و بخشداری ها و 
وزارتخانه های مختلف باید به امور فرهنگی توجه کنند.
به گزارش ایلنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام 
محســنی اژه ای طی سخنانی در جلسه شورای اداری استان 
هرمزگان، اظهار کرد: نســبت به ســفر قبلی خود به استان 
هرمزگان در اســفند ۱۴۰۰ شاهد هســتم که این استان به 
لحاظ شاخص های مشخصی از جهات گوناگون پیشرفت های 

محسوسی داشته است. 
رئیس عدلیه بیان داشت: ما مسئولان باید با روحیه جهادی 
و حضور میدانی و تعریف شــده و هدفمنــد در میان مردم، 
پیوسته دغدغه رفع مشکلات آن ها را داشته باشیم. با صرف 
در اتاق نشســتن و دریافت گزارشــات نمی توانیم مسائل و 
مشــکلات مردم را به طور کامــل درک کنیم. البته هدف ما 
از حضور بدون واســطه در میان مردم و شــنیدن مستقیم 
مشکلات و مســائل آنها، کار تبلیغاتی نیست که اگر چنین 

باشد قدام ما برکت ندارد و کاری جلو نمی رود.
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای، گفت: مشارکت 
مــردم در امر مهم جهش تولید که شــعار و هدف اساســی 
سال است با حرف زدن محقق نمی شود بلکه باید زمینه ها و 
بسترهای مشارکت مردم در جهش تولید را فراهم کنیم؛ در 
این رابطه دولت باید از تصدیگری خود بکاهد و بر حمایتگری 
و نظارت خود بیفزاید. رئیس دســتگاه قضا بیان داشت: طی 
مدت اخیــر اتفاقاتی در صحنه جهانــی و منطقه ای رخ داد 
که به واســطه آن اتفاقات، جایگاه نظام جمهوری اسلامی در 
عرصه بین المللی و منطقه ای ارتقاء محسوسی پیدا کرد و بر 
بازدارندگی و عزت و شوکت نظام ما در منطقه و دنیا افزوده 
شد؛ بر همین اساس باید از این فرصت پیش آمده بهره بگیریم 
و ارتباطات وثیق و تعریف شده خود را با کشورهای منطقه ای 
و غیر منطقه ای توســعه و عمق ببخشیم. رئیس قوه قضائیه 
تصریح کرد: مردم ما شایســته خدمت بیشتر هستند، امروز 
این مردم در زمینه های مختلف معیشــتی و تامین مسکن و 
برخی امور فرهنگی با مسائل و مشکلاتی مواجه هستند؛ همه 
ما مسئولان و کارگزاران برای رفع این مسائل و مشکلات باید 

نهایت تلاش خود را به کار بگیریم. 
حجت الاســلام والمســلمین محســنی اژه ای، اظهار کرد: 
موضوعــات فرهنگی، اقتصادی و امنیتــی بر یکدیگر تاثیر و 
تأثر دارند؛ توجه به امور فرهنگی از اولویت های مهم اســت؛ 
در ایــن زمینه نباید فقط نیروی انتظامی در کف خیابان کار 
کند بلکه همه دستگاه ها حتی شهرداری ها و بخشداری ها و 

وزارتخانه های مختلف باید به امور فرهنگی توجه کنند.

انتقاد  هاشمی طبا از عملکرد مجلس:

مجلس دیگر هیچ خاصیتی ندارد
تندروهایمجلستئوریخشونتراترویجمیکنند

محسنی اژه ای در شورای اداری هرمزگان:

در حوزه فرهنگی نباید فقط نیروی انتظامی در کف خیابان کار کند

شورای نگهبان به خدا هم پاسخگو نیست انتقاد عضو حزب اعتدال و توسعه از شورای نگهبان
محمد مهاجری فعال سیاســی اصولگرا، درباره عملکرد شورای نگهبان گفت: 
از آنجایی که نظرات شــورای نگهبان درباره صلاحیت افــراد مختلف دارای 
پارامترهای عینی و ملموس برای جامعه نیست، همیشه سوالاتی به وجود می آید. 
این ســوالات هم درباره تأیید صلاحیت افراد و هم درباره ردصلاحیت ها وجود 
دارد. شورای نگهبان از خط کشی استفاده می کند که مردم نمی دانند آن خط کش 

چه عملکردی دارد؟
وی افزود: در مورد آقای روحانی بحث هایی که مطرح می کرد این بود که شــورای نگهبان 
بنا به دیدگاه های سیاســی او را ردصلاحیت کرده است. آقای روحانی دوبار در سال های 
۹۲ و ۹۶ از مردم رأی گرفته اســت. این رأی گرفتن از مردم براســاس یک وعده ای بوده 
که درباره برجام به آنان داده شــد. در مورد برجام حرف مردم این بود که بروید برای رفع 
تحریم ها مذاکره کنید.  مهاجری در پاســخ به این سوال که چقدر این بندهایی که برای 
رد صلاحیت آقای روحانی عنوان شده را وارد می دانید، گفت: تقریبا هیچ. اصلا نمی گویم 
تقریبا، می گویم تحقیقا هیچ کدام. ببینید شما وقتی می خواهید کسی را ردصلاحیت کنید، 
نمی توانید سیاست هایی که فرد براساس آن رأی آورده را دستمایه ردصلاحیت قرار دهید. 
به گفته وی رهبری در ســال های دور در مورد آقای روحانی گفته بودند که آقای روحانی 
جزو عقلای کشور است. چطور ممکن است آدم عاقل رد صلاحیت شود؟ اینکه به هرحال 
ســال های سال در ســمت نماینده رهبری در شورای عالی دفاع، شــورای ریاست ملی، 
نمایندگی مجلس، دو دوره ریاست جمهوری بوده، به نظرم منطقی نیست که ردصلاحیت 
شده باشــد. این فعال سیاسی اصولگرا ادامه داد: من این موضوع را قبلا گفتم که شورای 
نگهبان حتی به خدا هم پاسخگو نیست. شما یقین داشته باشید شورای نگهبان به دلیل 
اشکال بزرگی که در قانون اساسی وجود دارد و این شورا را مطلق العنان می کند، خودش 
را اصلا در مقابل هیچ کسی پاسخگو نمی داند.  مهاجری با به کاهش مشارکت در انتخابات 
گفت: عوامل متعددی در کاهش مشــارکت تأثیر گذاشــتند که رفتار شورای نگهبان در 
سال های گذشــته در صدر عوامل مشارکت گریز اســت. قطعا اگر شورای نگهبان و بقیه 
دستگاه هایی که باید اعتماد مردم را جلب کنند، در جهت کاهش اعتماد مردم قدم بردارند، 
باید منتظر کاهش مشــارکت باشند. مهاجری در پاسخ این سوال که به نظر شما تنگ تر 
شدن دایره خودی  ها  چه آسیبی به کشور وارد می کند، گفت: تأثیر این اتفاق به راحتی در 
انتخابات اسفند نشان داده شد. وقتی که دایره انتخاب مردم روز به روز کوچکتر می شود، 

مردم با مشارکت کمتر واکنش منفی نشان می دهند. 

جواد هروی، ســخنگوی حزب اعتدال و توسعه، درباره عملکرد شورای نگهبان 
گفت: اینکه یکی از دستگاه های نظارتی کشور در عملکرد خودش مورد نقد قرار 
نگیرد یک ایراد اساسی است که در شاکله نظام دیده می شود. حتی اگر شورای 

نگهبان باشد.
به گزارش ایلنا، وی افزود: در ماه های گذشته شاهد این بودیم که شورای نگهبان از خیل 
عظیم داوطلبان در مجلس خبرگان رهبری و در مجلس شورای اسلامی، افراد زیادی را به 
دلایل غیرموجه و غیرمقبول از صحنه انتخابات خارج کردند و موجب شد که رقابت کاملا 

ضعیف باشد و ما پایین ترین حد مشارکت در طول بعد از انقلاب اسلامی را شاهد باشیم.
وی افزود: بسیاری از ردصلاحیت  شدگان نتوانستند پاسخ های مجاب کننده ای را بگیرند و 
این روند صورت خوبی در تصویر نظام ندارد که یک دستگاهی بدون دلیل بخواهد چیزی 

را بگوید و بحثی را باز کرده باشد.
این فعال سیاسی افزود: شیوه شورای نگهبان باید مبتنی بر نگرش دموکراتیک باشد و آن 

چیزی که ما در بحث تسامح و تساهل اسلامی هم داریم در این جایگاه باید حفظ شود. 
 وی گفت: با عنایت به اینکه در آخرین انتخاباتی که داشتیم متأسفانه دستگاه های نظارتی 
و اجرایی به آسیب شناسی کاهش حضور مردم نپرداختند و این برای نظام ما که یک نظام 
مردمی بوده کاملا یک آسیب جدی است. لذا کسانی مثل آقای روحانی یا پاسخ هایی مثل 
آقای  لاریجانی حرکت هایی در بعد نقض نظارتی می بینم که اگر دستگاه های نظارتی به آن 
توجه نکنند ما آســیب های جدی تری خواهیم دید.   هروی گفت: دستگاه شورای نگهبان 
اگر از جریان نقد و نقادی بخواهند عامدانه فاصله بگیرند ضربه ای بر شاکله نه تنها شورای 
نگهبان، بلکه بر شاکله نظام و کشور وارد خواهد شد. اصلا نقد و نقادی جزو اصول مکتب 

ما است و لذا بزرگان ما همیشه به این دیدگاه روی آوردند و توجه کردند. 
وی گفت: اگر شــورای نگهبان در آن مقطع زمانی به فرمایشــات و منویات مقام معظم 
رهبری واقعا توجه می کردند و پشت گوش نمی انداختند، تصور می کنم آحاد جامعه آنقدر 
ناامیدانه وارد فضای انتخابات ۱۴۰۲ نمی شدند و آن آسیب شناسی که در نگرش تیزبینانه 
مقام معظم رهبری وجود داشت، اگر در دستور کار شورای نگهبان قرار می گرفت و نگرش 
نقادپذیری را پیشــه می کردند، انتخابات ۱۴۰۲ ما به اینچنین آفتی که دچار دور شــدن 
مردم از صحنه انتخابات باشند، منجر نمی شد. هروی خاطر نشان کرد: اگر قرار بر این باشد 
که یک نگرش تمامیت خواه وارد عرصه نظام شود و اقلیت حاکم، حتی به فرمایشات مقام 

معظم رهبری هم توجه نکنند، این آفت انقلاب ما را دچار خطر خواهد کرد.




